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Vraag 

 

GroenLinks Texel heeft me gevraagd u de volgende vragen voor te leggen over het 

raadsvoorstel: Nota Antennebeleid Texel 

 

Vragen GroenLinks Texel: 

In de stukken is ook de Participatienota Antennebeleid, bijlage 6 toegevoegd. 

Hierin staan de conclusies van het overleg met de GGD NHN en van de 

informatiebijeenkomst op 25 april jl. 

 

De conclusie van de GGD NHN: 

• Geen sluitend bewijs relatie gezondheidsklachten en elektromagnetische velden (EMV); 

• Lange termijn: geen reden tot zorg, wel waakzaam blijven (WHO, Gezondheidsraad, 

Kennisplatform, onderzoeksprogramma ZON-MW: the cosmos project (epidemiologisch 

onderzoek) 

 

1. Hoe kijkt u aan tegen de conclusie van de GGD NHN dat er op de lange termijn 

geen reden tot zorg is, terwijl er nog nauwelijks lange termijneffecten bekend 

zijn? 

 

De conclusie van de informatiebijeenkomst van 25 april luidt: 

Er zijn voornamelijk zorgen geuit over straling en de effecten daarvan. 

2. Hoe gaat het college in haar antennebeleid rekening houden met de zorgen over 

straling en de effecten daarvan, vooral voor mensen die hiervoor verhoogd 

sensitief zijn? 

 

Er wordt alleen gesproken over vakwerkmasten en small cells.  

3. Heeft u onderzocht (en zo nee: gaat u dat doen?) of het gebruik van zogenaamde 

wintrackmasten - een nieuw type hoogspanningsmast dat magnetische velden 

vermindert en beter in het landschap past dan vakwerkmasten en mogelijk 

minder nadelen heeft dan small cells - een optie is voor Texel? (Zij zijn 

weliswaar hoger dan vakwerkmasten, de meeste hebben een hoogte van 55 tot 
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60 meter, maar specifieke masten, zoals die bij Schiphol, zijn lager en meten 45 

tot 50 meter.) 

 

Antwoord 

 

Vraag 1 

Hoe kijkt u aan tegen de conclusie van de GGD NHN dat er op de lange termijn geen 

reden tot zorg is, terwijl er nog nauwelijks lange termijneffecten bekend zijn? 

 

Antwoord 

De gemeente heeft geen deskundigheid op dat gebied en volgt de conclusie van de GGD 

NHN. De GGD Leefomgeving stelt ook dat wetenschappelijk onderzoek onder de 

blootstellingsgrens geen gezondheidseffecten heeft aangetoond. In Nederland is de 

sterkte van het elektromagnetische veld overal onder de grens.  

Het college realiseert zich dat er mensen zijn die zorgen hebben over mogelijke 

gezondheidseffecten op langere termijn, maar zolang dat niet is aangetoond volgt het 

college de conclusies van de GGD. 

 

 

Vraag 2 

Hoe gaat het college in haar antennebeleid rekening houden met de zorgen over straling 

en de effecten daarvan, vooral voor mensen die hiervoor verhoogd sensitief zijn? 

 

Antwoord 

Het is in Nederland, en ook op Texel, bijna niet mogelijk om in een omgeving zonder 

elektromagnetische velden te leven.  

Nederland hanteert blootstellingslimieten, die erop gericht zijn om de blootstelling aan 

elektromagnetische velden binnen veilige grenzen te houden.  

De Rijksoverheid, via de Rijksinspectie Digitale Infrastructuur (RDI), controleert of de 

blootstellingslimieten worden nageleefd.  

Vanuit het Rijk is dus al voldoende waarborg en controle op deze limieten.  

In het Antennebeleid is dit benoemd.  

 

Mensen die door de elektromagnetische velden klachten ervaren worden door de GGD 

geadviseerd om zelf maatregelen te nemen om blootstelling te verminderen en om hulp 

te zoeken op welke manier zij met de klachten om kunnen gaan.  

Dit is niet in het Antennebeleid opgenomen. 

 

 

Vraag 3 

Heeft u onderzocht (en zo nee: gaat u dat doen?) of het gebruik van zogenaamde 

wintrackmasten - een nieuw type hoogspanningsmast dat magnetische velden vermindert 

en beter in het landschap past dan vakwerkmasten en mogelijk minder nadelen heeft 

dan small cells - een optie is voor Texel? (Zij zijn weliswaar hoger dan vakwerkmasten, 

de meeste hebben een hoogte van 55 tot 60 meter, maar specifieke masten, zoals die bij 

Schiphol, zijn lager en meten 45 tot 50 meter.) 
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Antwoord 

Nee dat is niet onderzocht en heeft ook geen zin voor Texel. Wintrack is specifiek voor  

hoogspanningsmasten van Tennet en is niet toepasbaar voor de vakwerkmasten. Het 

heeft niets te maken telecommunicatie. 

 

https://www.kennisplatform.nl/hoe-sterk-zijn-magneetvelden-van-hoogspanningslijnen/

